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Protokoll 8/2023 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 20 september 2023 kl. 10:30-12:00, 

Telefonvägen 30 

 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Inga Lundvall (SKPF) 

 

Ersättare  Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Vakant (PRO) 

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef 

Annelie Johansson Sekreterare 

Lee Orberson, Förvaltningschef 

Maria Nord Berge, enhetschef Enheten för utveckling och 

förebyggande arbete 

Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare 

Charlotta Sahlman, MAS 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Irene Svensson (SPF) 

 

Datum för justering  2023-09-22 

Paragraf   §§1-8 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkänns. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

 

Ersättare: 

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Inga Lundvall (OPOL) SKPF 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Irene Svensson SPF valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 22 september via 

mejl. 

§ 3 
Presentation ny stadsdelsdirektör 

Lee Orberson presenterar sig och sitt uppdrag för rådet. 

 

§ 4 
Samverkan förebyggande arbetet 

Marie Nord Berge enhetschef för Enheten för utveckling och 

förebyggande arbete presenterar sitt uppdrag gällande stöd och 

service för seniorer i stadsdelen, som bor i ordinärt boende. 

Enheten har inte i uppdrag att ordna aktiviteter inom 

äldreomsorgens särskilda boenden. Det ansvaret ligger inom de 

särskilda boendenas uppdrag. Seniorhälsan är marknadsnamnet för 

den del av enheten som arbetar med förebyggande och 

hälsofrämjande aktiviteter. Seniorhälsan finns på 10 olika adresser 

idag. Tanken är att kunna erbjuda aktiviteter utifrån 

närhetsprincipen så seniorer inte behöver åka kors och tvärs. 

Seniorhälsan är idag den största enheten i hela staden och enheten 

(Seniorhälsan) består av 12,5 heltidstjänster fördelat på 16 anställda 
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(en enhetschef, två syn- och hörselinstruktörer, en anhörig- och 

äldrekonsulent, en IT-pedagog, en Fixartjänst, fyra Hälsopedagoger 

och sex aktivitetsledare). Enheten ligger även i framkant då det 

finns en stor bredd av aktiviteter att välja på.  

Sen maj 2022 finns en Handlingsplan för en stadsgemensam 

basnivå för det hälsofrämjande, förebyggande och uppsökande 

arbetet riktat till seniorer för att främja hälsa hos äldre.  

Seniorhälsan har olika samverkanspartner bland annat Bio Aspen 

då Seniorhälsa tillsammans med Bio Aspen och 

pensionärsföreningarna PRO och SPF i området samarbetar. I 

Axelsberg finns ett trivselråd som består i Seniorhälsan, kyrkan och 

PRO. Seniorhälsan, Beställarenheten och primärvården har ett 

samarbetsprojekt i syfte att fånga upp seniorer som primärvården 

kommer i kontakt med och som uttrycker ensamhet. Sedan tidigare 

finns en upprättad kontaktlista till olika pensionärsföreningar i 

området som Seniorhälsan använder för att skicka ut information 

för vidare spridning inom respektive förening. Seniorhälsan 

välkomnar även att föreningarna kontaktar dem om önskemål finns 

att Seniorhälsan kommer och besöker någon förening. Det har 

nyligen anställts en hälsopedagog som ska arbeta med 

kommunikation.  

Rådet har som önskemål om att vissa aktiviteter som utflykter 

samordnas så det inte blir att pensionärsföreningarnas och 

Seniorhälsans utflykter konkurrerar med varandra. 

Rådet framför även önskemål om någon form av aktivitet som 

stöttar äldre i hur de kan ta sig fram på halkiga trottoarer. 

Seniorhälsan har balansträning som kan vara aktuell att testa men 

det finns även en Judo förening som erbjuder seniorer träning i 

falltrygghet. 

 
§ 5 
Aktuell information från förvaltningen 

 

 Åsengården 

Madeleine Peatt, Verksamhetsuppföljare, och Charlotta 

Sahlman, MAS, redovisar resultatet av uppföljningarna av 

entreprenadavtalet samt verksamhetsuppföljningen som gjordes 

under maj månad i år.  

Åsengården driv sedan 2018 på entreprenad av Humana (största 

ägare är Impilo Care AB). Åsengården har 29 platser med 

inriktning demens. 

 

Eva Alama, avdelningschef informerade om: 

 Matleverantör 
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Upphandlingen är klar för driften av restaurangen på Älvsjö 

servicehus där det även ingår leverans av mat till andra delar av 

äldreomsorgen. Den tidigare leverantören ISS, blir kvar. 

 

 Nyckelfri hemtjänst 

Arbetet fortsätter och nu är 14 av 15 enheter igång. I Enskede 

Årsta Vantör pågår en pilot inför nästa fas, där återlämnandet av 

fysiska nycklar ska göras till kunder som idag har digitala lås. 

 

 Tertialrapport 2 

Under perioden mellan maj och augusti har äldreomsorgen 

arbetat vidare inom ramen för äldrevänlig stad, bland annat 

genom samarbete med kulturförvaltningen och 

idrottsförvaltningen med att erbjuda olika aktiviteter. Deltagit i 

piloten att målgruppsanpassa Älvsjö naturreservat. 

DöBra projektet pågår inom alla utförarverksamheter. Handlar 

om att stärka personal i att föra samtal om livets slutskede med 

brukare och närstående.  

Samverkans projekt mellan hemtjänsten och 

Primärvårdrehabiliteringen i syfte att öka kunskapen för 

hemtjänstpersonal kring kost och nutrition i förebyggande syfte 

för undernäring. 

Under sommaren har seniorhälsan kunnat erbjuda IT kurser till 

seniorer med stöd av sommararbetande ungdomar via Startup 

Rookie.  

Inom beställarenheten arbetar de vidare med att stärka 

biståndshandläggaren i det sociala arbetet och profession samt 

fortsätta att Silviacertifiera fler biståndshandläggare. 

Äldreomsorgen fortsätter att arbeta vidare med att utveckla den 

sociala dokumentationen med tillhörande genomförandeplan. 

Språkutveckling pågår genom kompetensutvecklingssatsningen 

samt att under hösten kommer ytterligare en satsning ske genom 

projektmedel från ESF (Europeiska Socialfonden). 

 

§6 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 31 augusti 2023  

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 22 augusti 2023 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPRs framförda synpunkter i 

protokollet. 

Pensionärsrådets sammanträde 23 augusti 2023 
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Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 7 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 2 Medborgarförslag om turbåt till Årstaholmar från 
Liljeholmskajen 

Pensionärsrådet tillstyrker medborgarförslaget. 

Ärende 4 Utredning om övertagande av skötsel av parkmark 
i egen regi 

Pensionärsrådet delar förvaltningens bedömningar och 

beslutsförslag utifrån den hittills genomförda utredning av hur den 

framtida skötseln av stadsdelens parkmark bör vara organiserad. Vi 

anser att nuvarande system baserat på privata leverantörer, och 

underleverantörer, har visat att det inte går att uppnå en tillräckligt 

hög kvalitet i den genomförda verksamheten. Kunskapen i de 

kontrakterade företagen har generellt sett inte kunnat hållas på en 

tillräcklig nivå för den personal som praktiskt genomför 

verksamheten. Någon förbättring har inte heller kunnat uppnås när 

kunniga insatser har pekat på brister vid upprepade tillfällen. Så t 

ex har vi noterat att Älvsjös Miljöråd gång på gång påtalat felaktiga 

sätt att hantera naturen i parkerna, och ändå har felaktigheterna 

återupprepats av flera av de berörda företagen. 

 

Vi anser nu att måttet är rågat och stödjer förslaget om att överföra 

verksamheten tillbaka i egen regi. Vi anser förvaltningens förslag 

om tidsplan och inriktning på genomförande år 2025 enligt 

alternativ 2 väl avvägt med hänsyn till behovet av förberedelsetid 

och att ha möjlighet att göra de investeringar som krävs. 

Ärende 10 Stockholms stads strategi för parklekar 

Pensionärsrådet framför att det är viktigt att parklekarna finns och 

att de är öppna när människor är lediga men även att de är öppna 

för alla åldrar inte bara barn samt att de är tillgängliga för de med 

funktionsnedsättningar.  

Ärende 12 Stockholms stads trygghetsprogram 2024-2027 

Pensionärsrådet önskar uppdatering kring hur situationen ser ut i 

området utifrån senaste tidens händelser. Även om 85 % upplever 

sig trygga i området så är det många äldre som upplever sig mer 

otrygga. 

Tillnästkommande sammanträde kommer förvaltningens 

trygghetsstrateg och representanter från lokalpolisen att medverka. 
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Ärende15 Fler badplatser i staden - motion från (M) 

Pensionärsrådet tillstyrker ärendet. 

§ 8 
Övriga frågor 

 Rådet har utsett en representant i arbetsgruppen för 

föreningsbidrag 

Rådet har utsett Irene Svensson som rådets representant i 

arbetsgruppen för föreningsbidrag. Rådssekreterare informerar 

ansvarig tjänsteman. 

 

 Detaljplan Liseberg, Västberga 1:1 

Att se till de äldres behov i samband med bebyggelsen och även 

under och efter. Hyresrätter till rimliga kostnader som även 

pensionärer kan bo i. 

 

 Våld/brott mot äldre 

Rådet önskar få mer information om vad förvaltningen gör i 

frågan. 

Gällande brott mot äldre kan det tas upp på kommande 

sammanträde då Trygghetsstrateg och lokalpolisen kommer. 

Gällande arbetet våld i nära relation – äldre så återkommer vi i 

frågan med hur äldreomsorgen arbetar. 

 

 Hjärtstartare 

Rådet önskar att de hjärtstartare som finns är tillgängliga då de 

inte är till någon nytta när de är inlåsta eller inte finns i närheten 

av de platser som personer i riskgrupp befinner sig på. 

Svar; Hjärtstartare är stöldbegärliga så det är en anledning till att 

de behöver låsas in. Det krävs även en organisation kring 

hjärtstartare då de ska kontrolleras regelbundet. Så att de 

fungerar och kan användas om så skulle ske. 

 

 Remiss depå Älvsjö 

Det har inkommit en remiss till SPF gällande depå i Älvsjö och 

rådet undrar om förvaltningen är en remissinstans? 

Svar: Det är inget som kommit tillkänndom till rådssekreterare 

eller avdelningschef. Får återkomma i frågan. 

 

 

Nästa sammanträde är 18 oktober kl. 10:30 


